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ACTA NÚM. 10/2020 
 
El dia 7 d’octubre de 2020, a la Casa Comuna de Canillo, a les 12 hores, es reuneix el Consell 
de Comú en sessió ordinària tradicional, anomenada Consell per acabar de cobrar les Terces; 
i és també per a donar curs a tot allò que sigui convenient per a la bona administració de la 
parròquia. 
 
L’Hble. Sr. Francesc Camp comenta que per raons sanitàries, i vist que el virus continua entre 
tots nosaltres, durant la sessió recomana de no treure’s la mascareta i afegeix que els mitjans 
de comunicació que han demanat d’assistir estan connectats per via telemàtica i que un cop 
finalitzada la sessió podran procedir a formular les preguntes que considerin. Alhora, aprofita 
en donar-los-hi la benvinguda a la sessió d’avui. 
 
L’Hble. Sr. Francesc Camp dona lectura a l’ordre del dia de la reunió: 
 
1. Acta de Consell de Comú de la sessió del 13 de setembre de 2020.  
2. Ratificació dels acords i aprovació de les propostes de les Juntes de Govern del 2, 9, 16 i 
23 de setembre de 2020. 
 
El cònsol major comenta que segons el disposat a l’article 23 del Reglament de funcionament 
dels Comuns, i en data i forma correcta, s’introdueix un punt preliminar al punt núm. 3 de 
l’Ordre del Dia, a petició dels Honorables consellers de la minoria, que seguidament es 
transcriu literalment: 
3. “Ordinació de modificació de l’Ordinació del Comú de Canillo d’Organització i funcionament 
dels Comuns, del 24 de Novembre de 2011, 
Us demanem poder exposar la nostre opinió, com a Consellers de Comú de Canillo, i així, 
abans de la proposta de modificació de l’Ordinació, plantejar i argumentar amb un debat sobre 
les necessitats d’assistències físiques i/o telemàtiques, a les sessions dels Consells de 
Comú”. 
 
3.1. Ordinació de modificació de l’Ordinació d’organització i funcionament dels Comuns del 24 
de novembre de 2011. 
4. Aprovar les bases per a l’atorgament de les subvencions de caràcter sociocultural, esportiu, 
benèfic i de lleure del comú de Canillo. 
Els crèdits pressupostaris als quals s'imputen les subvencions són: 
 

 2020-505-23100-482700-6510 SUBVENCIONS GENT GRAN 
 2020-405-34100-482100-6510 CLUBS I ENTITATS ESPORTIVES 

i convocar públicament l’edicte referent al període de presentació de sol·licituds per a 
subvencions de caràcter sociocultural, esportiu, benèfic i de lleure, en compliment del que 
disposa l’Ordinació d'atorgament de subvencions a activitats socioculturals, esportives, 
benèfiques i de lleure, de data 21-3-2002. 
 
 
Sota la presidència de l’Hble. Sr. Francesc Camp Torres, cònsol major, i amb l’assistència 
dels Honorables membres de la Corporació que es relacionen a continuació:  
 
Cònsol menor 
Marc Casal Tomàs 
Consellers i Conselleres 
Miquel Casal Rossell 
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Begoña Rubio Manzano 
Cerni Pol Rossa 
Anna Palmitjavila Martos 
Rafel Casal Carboné 
Elisabeth Font Álvarez 
Albert Torres Babot 
Dolors Cabot Vidal 
 
 
Secretària general: 
Meritxell Moya Delgado 
 
 
Desenvolupament de la sessió: 
 
Havent estat convocada degudament aquesta sessió de Consell de Comú, d’acord amb el que 
disposa l’article 21 de l’Ordinació d’organització i funcionament dels Comuns, de data 24 de 
novembre de 2011; 
 
Un cop comprovada l’existència del quòrum perquè pugui ser iniciada i de conformitat amb els 
articles 23.2 i 23.3 de l’Ordinació d’organització i funcionament dels Comuns, de data 24 de 
novembre de 2011;  
 
Per tant, es procedeix amb l’ordre del dia establert, exposat a continuació: 
 
 
1. Acta de Consell de Comú de la sessió del 13 de setembre de 2020.  
 
L’Hble. Sr. Francesc Camp demana si hi ha alguna observació o esmena a realitzar al 
respecte. 
 

L’Hble. Sr. Albert Torres comenta que vol realitzar un parell o tres de matisacions de l’acta del 
darrer Consell. Per una banda, a la pàgina 134 quan el Sr. Cerni Pol comenta que es podrien 
fer 400 bordes a la Vall d’Incles, que és veritat que ho va dir així, al final, a l’Ordinació, diu que 
ell (Sr. Torres) al final de l’exposició va dir que no eren 400 bordes, que segons les unitats 
d’actuació les dos sumaven 989.000 m² / 3000 = 329 bordes i d’aquí s’han de restar les que 
ja s’han fet. Aquesta apreciació no hi consta a l’acta i es demana que es plasmi perquè es va 
dir. Pel que va dir el Sr. Pol que es tracten d’obres provisionals però que s’acaben convertint 
en definitives, també es va matissar que no, que són provisionals i que en el moment que se’ls 
hi lliura l’autorització, se’ls hi fa signar un document que diu que en cas que sigui necessari 
ho hauran d’enderrocar a les seves costes, per tant és un risc i per aquest motiu no han de 
ser definitives. L’Hble. Sr. Torres li demana la conformitat a l’Hble. Sr. Pol. 

 
L’Hble. Sr. Cerni Pol diu que ell en cap moment va parlar de bordes definitives sinó que tenien 
caràcter de permanència, i li demana a l’Hble. Sr. Torres que deixi constància en acta del que 
ell consideri que ha dit, no del que han dit els altres.  
 
L’Hble. Sr. Torres insisteix, en tot cas, que el que sí que va dir l’Hble. Sr. Pol és que eren 
provisionals però que podien acabar sent definitives. L’Hble. Sr. Cerni Pol es reitera en què 
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ell no recorda en cap moment haver parlat de definitives. 
 
L’Hble. Sr. Francesc Camp li demana a l’Hble. Sr. Albert Torres que es cenyeixi a deixar 
constància del que ell consideri que no hi consta a l’acta que s’està aprovant en l’Ordre del 
Dia que ens ocupa. 
 
L’Hble. Sr. Torres diu que a la pàgina 135 on diu: “Donat per finalitzat el debat el cònsol major 
passa a la votació de la proposta, la qual és aprovada per majoria amb l’abstenció dels 
membres de la minoria, i volen que consti que s’abstenen per la forma i no pel fons de la 
proposta”, potser que es va entendre que els membres de la minoria s’abstenien per la forma 
i no pel fons, però el que realment ells varen expressar és que si participaven a les sessions 
de les comissions per discutir temes com aquest, podien donar la seva opinió i valorar, però 
un fet com aquest doncs no, perquè no havien participat en la construcció i per aquest motiu 
s’abstenien. 
 
L'Hble. Sr. Francesc Camp li demana a l’Hble. Sr. Torres que ens faci arribar literalment el 
que vol que consti a l’acta. 
 
 Per finalitzar, a la pàgina 138, quan l’Hble. Sr. Rafel Casal diu literalment “L’Hble. Sr. Rafel 
Casal li replica que com entendrà les obres i projectes poden sofrir variacions”. L’Hble. Sr. 
Torres comenta que ell va precisar que “ja ho sé, però les obres s’han de fer” i vaig replicar 
que no s’havien fet mai projectes als terrenys dels quals un no n’és propietari. 
 
L’Hble. Sr. Rafel Casal comenta al respecte que no entén què vol dir l’Hble. Sr. Torres amb 
aquest incís. 
 
L’Hble. Sr. Torres es torna a reiterar en el mateix, i l’Hble. Sr. Rafel Casal continua sense 
entendre exactament què li està qüestionant l’Hble. Sr. Torres. 
 
El cònsol menor demana a l’Hble. Sr. Torres si pot concretar la pàgina de l’Acta on es troba 
transcrit aquest punt per aclarir-ho.  
 
 
L’Hble. Sr. Albert Torres diu que aquestes matisacions s’han fet perquè s’ha realitzat una 
lectura de quelcom que no s’ha dit. Si les actes es transcriuen literalment, segurament totes 
aquestes consideracions no s’haguessin fet i per tan es demana que a partir d’ara es 
transcrigui al peu de la lletra el contingut del que ha estat expressat. Diu que ell ha estat en 
aquesta casa vàries vegades i pot assegurar que en alguna ocasió ha realitzat alguna 
matisació puntual, però com les d’avui mai. 
 
El cònsol major li precisa a l’Hble. Sr. Torres que està d’acord que hi ha algun apartat que no 
ha estat inclòs i per tant s’inclourà, però té una explicació ja que els Consells de Comú es 
graven amb àudio i en aquest cas hi ha hagut problemes de gravació i segurament arran 
d’aquests problemes no s’ha arribar a transcriure tot, tal i com ha matisat el Sr. Torres. No 
obstant, es reitera en què té la seva explicació. Les sessions es graven en àudio, la secretària 
general intenta sempre que pot i dins de la dinàmica dels debats transcriure o prendre notes 
de la gran majoria de les coses que es diuen però també s’ha d’entendre que és molt difícil 
d’apuntar-ho tot i l’àudio, que permet una gravació completa de la sessió, serveix per realitzar 
l’acta. De fet, el que avui s’acaba de comentar, i si es fa memòria enrere, no hi ha hagut en 
cap moment i en cap altra aprovació d’acta que s’hagi deixat de transcriure el que s’ha 
comentat. Potser és cert que algunes de les intervencions de l’Hble. Sr. Torres de la passada 
sessió no s’han transcrit. El cònsol major conclou aquest debat reiterant-se que ha estat un 
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cas puntual i per un problema tècnic i no és cap voluntat dels membres de la majoria de passar 
per alt les opinions i els comentaris dels membres de la minoria, i és més, a l’històric es 
remeten que durant aquests darrers 9 mesos tot el que s’ha dit en Consell de Comú, hagi estat 
dit tant pels membres de la minoria com pels de la majoria, estava transcrit a l’acta i per tant 
resta més que justificat que ha estat pel problema tècnic abans esmentat. 
 
L’Hble. Sr. Albert Torres comenta que els membres de la minoria desconeixien l’existència 
d’aquest problema tècnic, i si aquesta és la raó es pot entendre però també entenen que a 
partir d’ara no torni a passar i esperen que avui la sessió s’escolti bé amb les mascaretes, ja 
que potser serà més dificultós a l’hora d’escoltar la sessió. 
 
El cònsol major comenta que actualment no es troben en la situació ideal, però entenen que 
passa pel davant la prevenció i la seguretat de les persones, i és probable que potser en algun 
moment donat algunes paraules no s’acabin d’escoltar amb claredat, no obstant, tècnicament 
no hi hauria d’haver-hi problemes. L’objectiu és aquest, que hi hagi el mínim de problemes 
possibles, val a dir però que la tecnologia no és infal·lible i s’espera que no torni a fallar però 
la certesa al 100% no la té ningú dels presents.  
 
L’Hble. Sra. Dolors Cabot comenta que pel que fa al punt núm. 2 de l’OD de la ratificació de 
les actes de Junta de Govern de la darrera sessió de Consell de Comú, la corresponent al 13 
de setembre de 2020, potser va estar una errada per part seva, ja que el mateix dia de la 
sessió de Consell, quan es van validar, no es va acabar de dir correctament per part dels 
membres de la minoria quines aprovaven i quines no. Per aquest motiu, i si li permeten, les 
tornarà a mencionar perquè resti ben entès quines actes van votar a favor i quines en contra. 
Les Juntes de Govern aprovades per assentiment restarien, doncs, si es pot procedir a la 
rectificació: la del 15/07/2020, 12/08/2020, 19/08/20 i la del 26/08/2020, i les que van votar en 
contra són les del 21/07/20, 22/07/20, 29/07/2020 i la del 5/08/20. 
 
El cònsol major demana, doncs, si es pot procedir a l’aprovació de l’acta. 
 
S’aprova per assentiment l’acta del Consell de Comú de data 13 de setembre de 2020, 
condicionada a fer constar totes les intervencions que va realitzar l’Hble. Sr. Albert Torres, i 
que no constaven transcrites. 
 
 
 
2. Ratificació dels acords i aprovació de les propostes de les Juntes de Govern del 2, 
9, 16 i 23 de setembre de 2020. 
 
 
El cònsol major informa que, segons els articles 13.4 i 13.5 de l’Ordinació d’organització i 
funcionament dels Comuns, totes les actes han estat aprovades en Junta de Govern i 
trameses als consellers amb la deguda antelació, per a la seva informació. Les actes de les 
Juntes de Govern corresponen a les sessions celebrades els dies 2, 9, 16 i 23 de setembre 
de 2020.  
 
L’Hble. Sr. Francesc Camp demana si hi ha alguna observació de les actes de Juntes de 
Govern a ratificar. 
 
El cònsol menor demana la paraula i comenta que s’hauria de fer constar que a l’acta de Junta 
de Govern del 2 de setembre de 2020 s’ha de fer una modificació en el redactat del conveni 
que s’aprova amb el Sr. Joan Sanclimens a)Jandelsastre, ja que el contracte s’aprova per una 
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vigència de 4 anys, i hi ha una errada al Conveni transcrit on diu: “ Tercer.- Vigència. La 
vigència del contracte es pacta per un període de quatre (4) anys a comptar del dia 1 de juny 
de 2020 (moment en què va prendre possessió per acord verbal), i per tant finalitza el darrer 
dia del mes de maig de 2023.” 
Ha de dir que finalitza el darrer dia del mes de maig de 2024 perquè contempli les 4 
temporades dels 4 anys. 
 
El cònsol major cedeix la paraula a l’Hble. Sra. Dolors Cabot qui diu que dins del mateix punt 
aprofita per demanar sobre aquesta proposta de lloguer, ja que es diu que s’estableix per una 
durada de 4 anys, però en realitat l’ús directe del terreny és de 4 mesos, si no ho tenen 
malentès, ja que correspon als mesos de juny, juliol, agost i setembre. Per aquest motiu, els 
hi agradaria que constés que no es tracta d’una durada d’un any, ja que es parla de 4 anys i 
no és així, sembla que es parli d’anys complets. I després també a la vigència, diu que aquesta 
restarà exclosa la resta de mesos i que el propietari en podrà fer ús. Si en pot fer ús, el Comú 
de Canillo no el té llogat, hi ha quelcom que els hi balla una mica. És a dir, es lloga un terreny 
per un any per un import de 4.000€ o es lloga un terreny durant 4 mesos a 4.000€? ja que és 
molt diferent. 
 
El cònsol menor, en resposta a l’exposició de l’Hble. Sra. Cabot, comenta que el tracte de 
lloguer amb el propietari es fa per un període 4 anys i se li lloga per 4 mesos, cada any. És a 
dir, en comptes de fer com es feia fins a la data, que es feia un contracte de lloguer cada estiu, 
es fa un contracte d’una vigència de 4 anys i per 4 mesos que corresponen als de juny, juliol, 
agost i setembre, i per un import de 4.000€. 
 
L’Hble. Sra. Dolors Cabot diu que li sembla més coherent que digui que l’esmentat contracte 
serà vigent per un període determinat de mesos. Troben incoherent que es llogui durant 4 
mesos, cada any i es posi per una durada de 4 anys, perquè no és real. 
 
El cònsol menor afirma que si que és real, ja que el contracte té una vigència de 4 anys. 
 
L’Hble. Sra. Cabot comenta que no comparteix el que diu el cònsol menor i que si els membres 
de la majoria ho veuen coherent, però que ella fa una reflexió i no ho veu de la mateixa manera, 
ja que si es fa un contracte, tot i que es faci per un període llarg de 4 anys, es pot fer 
perfectament per terminis de 4 mesos cada any, però s’ha de matissar. No s’està llogant un 
terreny per 4 anys, s’està fent un lloguer de 4 mesos durant 4 anys. 
 
El cònsol menor es reitera que s’està fent un contracte de lloguer que té una vigència de 4 
anys, amb unes clàusules que diuen que aquell terreny estarà ocupat els mesos de juny, juliol, 
agost i setembre durant aquell període. Afegeix que aquest contracte ha estat revisat per 
l’assessor jurídic del Comú. 
 
L’Hble. Sra. Dolors es reitera en què si es tractés de 4 mesos, no caldria matissar que el 
propietari la resta dels mesos en pot disposar, perquè s’està fent el lloguer d’un any, ja que 
sinó no caldria matisar-ho. 
 
L’Hble. Sr. Marc Casal es reitera en què fins al dia d’avui es feia un lloguer d’aquests 4 mesos 
i cada any s’havia de signar un contracte. Per aquest motiu es va convenir amb la propietat 
que en comptes que cada any s’hagués de signar un contracte nou, només per aquests mesos 
puntuals, que a partir de la data el Comú agafava el compromís pels propers 4 anys de llogar-
ho pels mesos abans esmentats i que són els que al Comú li interessa llogar. 
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L’Hble. Sra. Cabot puntualitza que doncs l’import de 4.000€ correspon a 4 mesos, no a un 
any. 
 
El cònsol menor afirma que així és, tal i com s’ha fet fins ara. 
 
L’Hble. Sra. Cabot diu que ella no ho entenc d’aquesta manera. 
 
El cònsol major diu que, en tot cas, s’ha realitzat la corresponent revisió jurídica i que els 
membres de la majoria se senten còmodes amb el redactat del mateix i es reitera en que el 
servei jurídic l’ha validat. Evidentment que s’ha parlat amb la propietat, i que si totes les parts 
ho han vist correcte, a priori no ha d’haver-hi cap problema per signar-ho amb aquest redactat.  
 
El cònsol major dona per finalitzat aquest debat i demana si hi ha quelcom més a destacar de 
la resta d’actes de Junta de Govern. 
 
L’Hble. Sra. Dolors Cabot diu que a l’acta del 9 de juny, concretament a l’apartat de Cònsols 
hi ha l’obertura de plecs i l’aprovació del pressupost per la contractació dels treballs 
d’audiovisuals i fotografia i volen saber per què no s’ha publicat un edicte per la contractació 
dels mateixos i com és que no se n’ha parlat en cap Comissió i no han estat informats al 
respecte. També volen saber quina és la feina que realitzaran exactament. Suposen que s’han 
demanat els pressupostos corresponents, des de Cònsols, que ja figuren i s’han adjudicat 
però no tenen coneixement dels treballs concrets a realitzar. Volen saber de quin projecte es 
tracta, a què fa referència i quina finalitat té. Des la minoria ignoren la feina que han de fer 
aquestes persones contractades. 
 
El cònsol major recorda, i tal com es va comentar en la darrera sessió de Consell de Comú, 
que es va realitzar la contractació d’una persona encarregada perquè portés tota la gestió de 
comunicació del Comú de Canillo i aquesta persona és la que s’ocuparà globalment de tota la 
comunicació sobretot de cara al ciutadà, als mitjans de comunicació i també al personal del 
Comú perquè estigui assabentat de tot el que es faci. Aquesta persona fa la coordinació i 
gestió de totes les tasques de comunicació, resta clar però que hi ha feines que les han de 
realitzar perfils especialitzats, com per exemple quan s’ha de fer una sessió de Consell de 
Comú o algun esdeveniment que es necessita algú que realitzi la part de continguts: les 
fotografies, les gravacions en vídeo, etc., es tracta doncs de la contractació d’aquests perfils 
de persones i que, mitjançant una demanda de pressupostos, s’han demanat aquests serveis 
externs per poder complementar la feina que realitzarà la persona que porta la comunicació 
del Comú. És a dir, finalment són persones especialitzades: un fotògraf, una altra persona 
especialitzada en audiovisuals i afegeix que una altra “pota” és la de disseny gràfic. El Comú 
de Canillo té molta producció gràfica, ja sigui amb canals tradicionals: amb paper sobretot, 
fulletons, pòsters, etc. i a la vegada també té una producció gràfica a través de mitjans online. 
Evidentment, cal un especialista en disseny gràfic que realitzi aquestes feines. I el que s’ha 
fet, doncs, simplement ha estat la demanda de pressupostos a diferents empreses i adjudicar 
els esmenats treballs a unes empreses en concret. És cert que això, a l’igual que s’ha fet amb 
la contractació de la persona que porta la comunicació, s’ha gestionat directament des de 
Cònsols i també és cert, i ja se’n va parlar també la darrera sessió de Consell, que tant a nivell 
de Comunicació com de RRHH al no haver-hi cap Comissió constituïda com a tal s’havia de 
buscar un canal per fer arribar la informació als membres de la minoria. El qual ja ha estat 
establert i, si no recorda malament, actualment ja se’ls hi està fent arribar, via mail, tota la 
informació pel que respecta a aquests dos àmbits i regularment aniran rebent tota la informació 
que s’esdevingui al respecte. 
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L’Hble. Sra. Cabot comenta que simplement volen tenir coneixement, ja que la minoria no 
tenia cap informació del projecte i quina finalitat tenia. 
 
El cònsol major puntualitza que no és un projecte concret sinó que es traca de la feina habitual, 
del dia a dia. 
 
L’Hble. Sra. Dolors Cabot comenta que, com bé entendran, si no disposen de la informació no 
saben si es tracta d’un projecte concret o de la continuïtat de tot l’any dels esdeveniments de 
la parròquia, o de les necessitats que pugui haver-hi a nivell fotogràfic i audiovisual, però està 
clar que desconeixien completament el motiu. Consideren que ja que hi són presents en 
algunes comissions, es podrien tractar els temes, més que res perquè si hi ha necessitats 
d’aquests tipus i es considera des de la majoria que s’han de contractar diferents perfils per 
cobrir unes necessitats, doncs es parla i no costa res disposar de la informació. Afegeix que 
la informació es rep per Junta de Govern i potser ja ha estat adjudicat el concurs o l’obertura 
de pressupostos, ja fa dies que es treballa sobre el tema en concret i desconeixen qui ho fa, 
el perquè i el com. És més que res una reflexió. I aprofitant aquest tema volen incloure una 
demanda des d’Objectiu Comú que seria poder ser presents els membres de la minoria a les 
obertures de plecs, ja que actualment s’obren plecs i adjudiquen edictes i no hi són presents.  
 
El cònsol major comenta que les obertures de plecs van relacionades amb tasques de les 
diferents comissions, on evidentment hi ha presencia de l’interventor general, del president de 
la Comissió i en principi no hi assisteixen membres de la Comissió que no sigui el president, 
pel que ell té entès.  
 
L’Hble. Sra. Cabot es reitera que és una petició d’Objectiu Comú, que si algun conseller vol 
assistir a una obertura de plecs pugui tenir la possibilitat, ja sigui membre de la majoria o de 
la minoria. En aquest cas es remet als membres de la minoria, ja que moltes vegades hi ha 
concursos que no tenen coneixement i així poder disposar d’una informació immediata. Moltes 
vegades quan fan Comissió, els acords ja han estat aprovats per Junta de Govern i no poden 
aportar res. Consideren que és un procediment que es podria anar millorant entre tots plegats. 
 
El cònsol major diu que ja es valorarà la demanda, en tot cas insisteix en què la forma de 
procedir actualment és amb la presència del president de la Comissió i de l’interventor, però 
ja els hi comentaran quelcom al respecte. 
 
L’Hble. Sra. Dolors Cabot agraeix les paraules del cònsol major. 
 
El cònsol menor puntualitza que totes les obertures de plecs evidentment estan relacionades 
amb un previ concurs públic, que tothom està al corrent ja que estan publicats al BOPA i es 
poden consultar i a l’abast de tothom que es vulgui presentar. El tràmit final del mateix és 
l’adjudicació que tothom també està assabentat, i al moment de l’obertura dels plecs de les 
ofertes, per regla general i tal com ha comentat el Sr. Cònsol, és la figura de l’interventor que 
sempre està present, el responsable tècnic del departament corresponent i normalment el 
president de la Comissió. Ara ve, un cop realitzada l’obertura de plecs, les ofertes estan a 
disponibilitat del Comú i per tant en les corresponents Comissions es poden consultar i la 
documentació es troba a l’abast de tothom. 
 
L’Hble. Sra. Cabot diu que és coneixedora del procediment que hi ha actualment, però la 
demanda de la minoria és la de poder ser presents, aquell conseller que ho desitgi, a les 
obertures de plecs. Però, es torna a reiterar en què les comissions a vegades es realitzen a 
posteriori de la Junta de Govern i per tant l’adjudicació ja ha estat realitzada. 
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El cònsol menor comenta que ell es refereix a què la documentació hi és per consultar, 
existeix, i el dia de l’obertura hi assisteixen les empreses que s’han presentat, i l’únic que fa 
el conseller que hi assisteix és presidir l’acte, l’obertura, la persona responsable de prendre 
acta és l’interventor i no es fa res més, ni es consulten les ofertes, simplement es miren els 
preus oferts per poder fer l’acta. La consulta és a posteriori i es reitera en dir que tenen la 
documentació a l’abast per poder revisar-la.  
 
L’Hble. Sra. Cabot li recorda a l’Hble. Sr. Marc Casal que el procediment el coneix 
perfectament perquè ella ha estat molts anys al Comú i es torna a reiterar que ja el coneixen, 
però no és la demanda que ells estan realitzant sinó que és la d’estar presents en l’esmentat 
procediment. Només demanen un sí o un no, tan senzill com això. Alhora, torna a dir que la 
demanda inclou a tots els membres del Comú, ja que tots són consellers, majoria i minoria, ja 
que una obertura és publica: poden anar les empreses i per tant consideren que tots els 
consellers tenen el mateix dret d’assistir. És una opinió i els membres de la majoria ja decidiran 
si els hi donen aquest dret o no. 
 
El cònsol menor comenta que ell només s’ha remès a la qüestió que han exposat que no 
disposen de la informació a temps, i per la resta de la qüestió en sí, ja li ha contestat el Sr. 
Cònsol que es valorarà la demanda que han realitzat.  
 
L’Hble. Sra. Cabot li replica que no es tracta d’un tema de tenir o no la informació, sinó de si 
poden assistir o no a les obertures, ja que d’aquesta manera poden tenir una informació 
addicional, complementària: qui s’ha presentat a l’obertura, qui no, etc., que si no hi són 
presents la desconeixen. Evidentment, sí que la poden tenir passats 15 dies o quan s’escaigui, 
però no al moment. Afegeix que estaria bé que hi hagi un debat abans de l’adjudicació. 
Considera que tenir coneixement de saber qui s’ha presentat o no a una obertura, no suposa 
quelcom negatiu per a ningú. 
 
L’Hble. Sr. Miquel Casal demana a l’Hble. Sra. Dolors Cabot si vol fer d’aquest acte un acte 
polític, ja que no entenc fins a quin punt és tan important la presència o no dels consellers en 
les obertures de plecs o de pressupostos, i si no es tracta d’un acte polític no hi veu la raó de 
ser-hi. 
 
L’Hble. Sra. Cabot li demana que quin acte polític vol que facin, si és un acte a porta tancada. 
 
L’Hble. Sr. Miquel Casal demana, doncs, el perquè de ser-hi presents. 
 
L’Hble. Sra. Cabot li contesta que perquè és un acte més que hi volen estar presents. Com 
poden ser presents a Consells de Comú, a Comissions o a tot allò que se’ls requereixi com a 
consellers. Està clar que tots plegats estan per fer política, per això són consellers, però en 
aquest cas no és un tema polític, és un tema de presència en un treball en concret que són 
les obertures de plecs. Es tornen a repetir en què simplement estan demanant que acceptin o 
no la proposta realitzada. 
 
L’Hble. Sr. Miquel Casal es reitera en què ell ho percep com un acte polític.  
 
Reprèn el debat el cònsol major i diu que, com ja ha comentat anteriorment, es prendrà en 
consideració la demanda realitzada pels membres de la minoria i ja els hi trametran la resposta 
al respecte. 
 
El cònsol major demana si hi ha cap altre consideració a realitzar de les Juntes de Govern. 
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L’Hble. Sra. Dolors Cabot diu que a la Junta de Govern del 16 de setembre demanen quin és 
el motiu del canvi de l’Ordinació d’atorgament de subvencions de caràcter sociocultural, 
esportiu, benèfic i de lleure del Comú de Canillo, ja que la minoria no ha estat informada de la 
necessitat d’aquests canvis i el perquè de tot plegat.  
 
El cònsol major contesta que no té present que s’hagi realitzat algun canvi.  
 
L’Hble. Sra. Cabot diu que ella té l’Ordinació nova on consten les bases d’atorgament de les 
subvencions de caràcter sociocultural, esportiu, benèfic i de lleure del Comú de Canillo, on hi 
ha un objecte, un tipus, etc., però no acaben d’entendre quines són les variacions realitzades 
respecte a l’Ordinació actual. Si els hi poden aclarir la terminologia d’aquests canvis. 
 
La secretària general aclareix que no existeix cap modificació ni canvi al respecte, simplement 
són les bases que s’han d’aprovar per la publicació de l’edicte, però l’Ordinació en sí no s’ha 
modificat en cap moment.  
 
L’Hble. Sra. Cabot agraeix l’aclariment de la secretària general. 
 
La secretària general afegeix que, quan es parla de les bases de l’edicte, es refereix al 
document complementari (plec de condicions) que es posa a disposició de tots aquells clubs, 
entitats, etc. que vulguin realitzar una demanda de subvenció al Comú, amb els requisits que 
han de reunir per valorar i aprovar l’atorgament de la mateixa. 
 
El cònsol menor puntualitza que en cap lloc de la corresponent acta de la Junta de Govern diu 
que s’ha realitzat alguna modificació. 
 
L’Hble. Sra. Cabot diu que només demana si hi ha hagut alguna modificació. L’Ordinació és 
la mateixa però si s’ha fet alguna modificació. 
 
El cònsol menor torna a incidir que en cap moment s’ha dit que s’hagi realitzat una modificació. 
 
El cònsol major comenta que aquest punt consta per aprovar precisament en l’Ordre del Dia 
de la sessió que ocupa el dia d’avui. 
 
La secretària general confirma les paraules del Sr. Cònsol, ja que concretament és el punt 
núm. 4 del present Ordre del Dia i afegeix que es tracta simplement d’un tràmit administratiu, 
que és l’aprovació de les bases reguladores per l’atorgament de les subvencions, que 
acompanyen a l’edicte que es publica al BOPA. 
 
L’Hble. Sra. Dolors Cabot assenteix i puntualitza que es tracten, doncs, de les bases 
reguladores i que no hi ha hagut cap modificació a l’Ordinació. Finalitza la seva intervenció 
dient que si no hi ha hagut cap modificació, no hi ha res a dir. 
 
L’Hble. Sra. Cabot comenta que a la Junta de Govern del 23 de setembre torna a haver-hi el 
mateix tema pel que fa a Comunicació, també hi ha una adjudicació d’una obertura de 
pressupostos del servei de disseny gràfic, suposen que va lligat al que els hi acaben d’explicar. 
S’insisteix en què el cònsol major els hi ha dit que no existeix com a tal una Comissió de 
Comunicació, demanen, doncs, a través de quina persona s’han de posar en contacte si hi ha 
dubtes en la manera de funcionar, etc., ja que consideren que la comunicació amb la parròquia 
és important i és necessari tenir una visió del que s’està fent i perquè s’està fent, i tenir la 
facilitat de tenir la possibilitat de, com bé diu la paraula, de comunicar-se. Creuen que no 
estaria de més. Es troben passius esperant que els membres de la majoria els hi facin arribar 
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les comunicacions del que estan fent està molt bé però de vegades els membres de la minoria 
també volen ser proactius i com a mínim tenir un diàleg, com es té dins de les comissions per 
avançar. De vegades s’hi estarà d’acord amb un punt i de vegades no, però com a mínim hi 
ha un debat. De l’altra manera s’ho troben tot fet perquè les comunicacions que se’ls hi fa 
arribar són de decisions que ja s’han pres i s’han dut a terme, com les Juntes de Govern a 
sessió de Consell. Més que res posar aquesta manera de procedir en coneixement de tots. 
 
L’Hble. Sr. Francesc Camp diu que s’ha de saber diferenciar el que s’ha fet fins a la data. Per 
una banda, hi ha la contractació d’una sèrie de persones per realitzar unes feines, i 
evidentment que ha estat una gestió realitzada directament des dels Cònsols, i es torna a 
reiterar que s’ha procedit d’aquesta manera perquè no existeix una Comissió que s’encarregui 
de fer-ho i, per una altra banda, hi ha la feina que s’ha de realitzar el dia a dia i que es comença 
a partir d’ara. La feina del dia a dia evidentment que anirà lligada a les Comissions, perquè al 
final l’activitat del Comú és la que es troba en el sí de les respectives Comissions, i alhora en 
el sí de les Comissions quan es parli de temes de comunicació també estaran informats, com 
s’ha fet fins ara amb d’altres punts, etc. que es tracten directament en les Comissions. A partir 
d’aquí s’entén que tot es tractarà en Comissió i, en el cas que es doni d’una feina que no se’n 
parli en Comissió perquè sigui més de caire global i es gestioni directament des dels Cònsols, 
ja se’ls hi farà arribar a l’igual que es fa amb els acords de RRHH la informació. Finalment, si 
consideren que es tracta d’un tema a debatre prèviament, i com ja s’ha procedit en d’altres 
ocasions, contactaran i parlaran directament amb els membres de la minoria per comentar-
ho. 
 
L’Hble. Sra. Cabot comenta que, si li permet el cònsol major, vol aclarir que sembla que amb 
les paraules que acaba d’expressar, els membres de la majoria i de la minoria estiguin 
constantment en comunicació, que estan parlant cada dia, que estan assentats al tomb d’una 
taula fent la feina conjunta i que els membres de la majoria ho comuniquen tot, quan no és 
així perquè els membres de la minoria sempre es troben expectants a rebre notícies. Val a dir 
que tenen sempre molts dubtes, els quals no els hi són aclarits, i estan sempre a remolc de 
les Comissions i de quan es volen fer. A tall d’exemple, una de les últimes Comissions a la 
que es va avisar a la secretària corresponent que el dia que la convocaven, concretament el 
membre de la minoria que forma part de la mateixa, no podria ser-hi present, ja que estaria 
absent perquè havia d’anar a Barcelona, evidentment la Comissió es va fer aquell dia que ja 
s’havia avisat que no anava gens bé i amb la impossibilitat de connectar-se telemàticament, 
atès que la seva feina no li va permetre de fer-ho en aquell moment. No obstant, es va tenir la 
delicadesa d’avisar que aquella data no anava bé per fer la Comissió determinada. No 
entraran en detall a dir en quina Comissió va tenir aquest fet, ja que consideren que pot passar 
en qualsevol altra. No obstant, els hi agradaria que aquesta bona entesa que el cònsol major 
vol fer veure que hi ha sigui real, perquè moltes vegades els hi dona la sensació que no estan 
convidats a Casa Comuna, ja que falta aquest enllaç molt més proper i una voluntat ferma de 
que sigui així.  
 
El cònsol major contesta que estar clara quina és la visió que els membres de la minoria tenen 
de quin és el seu rol alhora de procedir dins del Comú i que segurament no és el mateix pels 
membres de la majoria. Des de la majoria s’han implementat uns mecanismes de treball, com 
a responsables que són i els hi ha encomanat la ciutadania per impulsar tots els projectes en 
què ens van comprometre, i a la vegada per establir uns mecanismes de treball amb els 
membres de la minoria, mitjançant les Comissions. No obstant, si no els hi sembla bé als 
membres de la minoria, recorda que és un tema que ja se’n va parlar fa molts mesos i els 
membres de la majoria consideren que és la forma més òptima de treballar, i a partir d’aquí si 
hi ha projectes o tasques que requereixen de treballar més amb els membres de la minoria ja 
es farà el pas. No obstant, el mecanisme habitual de treball que han establert és el que s’ha 
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fet fins a la data i el que es farà, i si hi ha algun acord puntual que no s’ha pogut informar a 
temps i no han estat assabentats, és evident que pot passar però se seguirà en aquesta línia. 
Puntualitza que amb les seves paraules no vol desprendre que hi ha un màxim de trobades 
amb els membres de la minoria i que constantment estan en comunicació, ja que és veritat 
que no és així però finalment s’ha d’entendre que la forma de treballar és la que s’ha establert. 
Per les paraules de l’Hble. Sra. Cabot es desprèn que no en tenen prou i que voldrien estar 
presents en més reunions i de forma més freqüent. Potser no s’ajusta al que volen els 
membres de la minoria, però, a tall d’exemple, una mostra de voluntat per part dels membres 
de la majoria és que quan es va fer palesa la falta d’informació pel que respecta als temes de 
RRHH es va mirar de buscar una solució i últimament aquestes informacions ja les estan 
rebent.  
 
L’Hble. Sra. Cabot puntualitza que han rebut un sol email al respecte. 
 
El cònsol major remarca que acaben de començar amb aquesta dinàmica, des de la darrera 
sessió on es va comentar i fins a la data han passat 3 setmanes. 
 
La secretària general confirma que s’han fet arribar des de la data tres emails al respecte. 
 
El cònsol major matisa que quan consideren que són pertinents els acords i que creuen que 
es poden comunicar, procedeixen a fer-ho, i evidentment que de vegades no ho fan. No 
obstant, aquí sí que es podria parlar de política, ja que és el joc de la política comunal. Els 
membres de la minoria mai estan suficientment satisfets de com els membres de la majoria 
entenen la relació amb ells, això és una evidencia i l’assumeixen.  
 
L’Hble. Sra. Cabot demana, amb el permís del cònsol major, de realitzar una altra demanda, 
que volen saber si és factible i volen que resti constància de la mateixa. Volen saber si els 
poden cedir un espai als membres de la minoria, dins de les dependències del Comú, per 
poder-se trobar entre ells, realitzar reunions i poder deixar els seus dossiers si és convenient. 
Es refereixen a un espai que serveixi per debatre temes de Comissions, per poder fer vida, si 
es pot dir d’aquesta manera, i més en la situació que actualment es troben de pandèmia per 
relacionar-se dins del seu departament o Comissió. És una demanda que des de la minoria 
troben que no està allunyada per poder estar en contacte dins de Casa Comuna, i molts 
assumptes són més fàcils de tractar quan et veus directament i estàs més proper o, com a 
mínim, es pot treballar en coses del Comú i pots fer consultes i demanar a les Comissions 
pertinents sobre certs aspectes. S’han trobat que de vegades la sala gran de reunions ha estat 
ocupada per una reunió i a la sala de reunions de la planta d’accés al Comú tampoc s’hi han 
pogut posar perquè, com s’ha canviat al personal de lloc, ara està ocupada per una altra 
persona, per tant es troben que no disposen de cap lloc on ubicar-se. Demanen, doncs, quin 
espai poden ocupar de Casa Comuna i comenten que no saben on poden anar i quin espai 
poden ocupar. D’aquí la demanda que sol·liciten.  
 
El cònsol major comenta que parteixen de la base que es troben amb un Comú ja força ocupat 
pel personal que hi ha, on totes les dependències es troben ocupades i han hagut de fer nous 
despatxos. No obstant, pel que fa a les sales de reunions, ja se’n va parlar al principi de la 
legislatura que es poden reservar prèviament i també estan a disposició dels membres de la 
minoria en cas de necessitat. Pels dossiers ja disposen d’uns armaris, a la sala de reunions 
de la primera planta, per posar tota la documentació que s’escaigui. Finalment es tracta d’un 
tema de planificació, si, per exemple, ens fan saber que necessiten cada dimarts, de 16h a 
17h un espai, es reservarà permanentment pels membres de la minoria i el tindran a la seva 
disposició. 
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L’Hble. Sra. Dolors Cabot diu que aquesta no és la qüestió. Que, com entendran, i com a 
membres de la minoria i com a consellers, demanen de disposar d’un espai per tenir el 
contacte amb la Casa Comuna i estar ubicats in situ, com poden estar els consellers de la 
majoria. La demanda és aquesta, però si els hi diuen que la situació és la que hi ha i no es 
disposa d’espai, s’hauran de conformar amb aquesta posició. No obstant, la demanda la 
realitzen perquè creuen que amb un any que porten pràcticament de mandat, troben que els 
hi falta presència a Casa Comuna.  
 
El cònsol major aclareix que cap conseller té presència permanent dins de les dependències 
comunals.  
 
L’Hble. Sra. Cabot puntualitza que no ha d’ésser permanent, que, en el seu cas en concret i 
pel que fa a la seva persona, ella no hi serà permanentment a Casa Comuna. 
 
El cònsol major remarca que amb les seves paraules el que vol dir exactament és que cap 
conseller té un lloc, un espai permanent per ubicar-s’hi, ni un despatx dins de Casa Comuna. 
 
L’Hble. Sra. Cabot diu que el que sí que tenen els consellers de la majoria és una sala, un 
espai en el mateix departament, on es troba el corresponent personal treballant, i poden estar 
in situ, ja que han vist la presència dels mateixos en diferents ocasions.  
 
El cònsol major contesta al respecte que és perquè es tracta del president de la Comissió. 
 
L’Hble. Sra. Cabot diu que no comparteix les paraules del cònsol major, perquè no sempre 
són presidents de Comissió els que es troben en el seu corresponent departament, de 
vegades són consellers que pertanyen o són presidents d’altres Comissions. 
 
El cònsol major aclareix que la figura del president té una responsabilitat i uns projectes a tirar 
endavant, com les responsabilitats que puguin tenir els membres de la minoria, que en tenen 
d’altres. El que resta clar és que la responsabilitat dels membres de la minoria no és la de tirar 
endavant els projectes, sinó la de valorar els projectes de la majoria i fer aportacions. A partir 
d’aquí, es reitera en què hi ha a disposició unes sales de reunions, que, dins del mateix equip 
dels membres de la majoria si necessiten disposar de les mateixes, han de realitzar la reserva 
prèvia a l’igual que els empleats del Comú, que procedeixen de la mateixa manera per poder-
ne fer ús. Finalment és un tema d’organització i planificació, i a data d’avui és l’alternativa que 
poden oferir.  
 
L’Hble. Sr. Miquel Casal afegeix que comparteix les paraules del cònsol major, ja que la 
manera de funcionar dels membres de la majoria és la que ja s’ha comentat anteriorment, 
prèvia reserva de les sales, i que no li semblaria correcte, sent coneixedors del poc espai del 
qual disposa el Comú, que els membres de la minoria hagin de procedir d’una altra manera 
que no sigui aquesta. 
 
L’Hble. Sra. Cabot expressa que li sap greu que hagi d’estar l’opinió d’un conseller aquesta, 
ja que tots hi són presents per una feina que se’ls hi ha encomanat, ningú vol fer una feina 
que no se li hagi estat encomanada. Els hi resta clar que els projectes els han de tirar endavant 
els membres de la majoria, però sí que han de fer la seva feina i aquesta la volen fer a Casa 
Comuna. Se’ls hi està dient que poden reservar unes sales, però no ho troben pràctic, ja que 
de vegades o no poden, o no troben el moment per fer-ho. Només demanen quelcom que 
d’altres Comuns sí que disposen i faciliten. No obstant, si consideren que no ha d’estar així, 
cap problema, però volen que consti que des de la majoria no se’ls hi cedeix aquest espai per 
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poder treballar. Puntualment ja són coneixedors que quan fan Comissions, etc. poden 
disposar d’una sala però no és aquest l’esperit. 
 
El cònsol major conclou aquest debat dient que considera que l’oferta que es fa des de la 
majoria els hi permet dur perfectament el desenvolupament de la seva tasca i demana si hi ha 
alguna altra observació a fer de les Juntes de Govern. 
 
L’Hble. Sra. Cabot diu que no, que aquesta ha estat la darrera. 
 
S’aproven per majoria amb l’abstenció dels membres de la minoria les actes de Junta de 
Govern del dia 2, 9 i 23 de setembre i s’aprova per assentiment la del 16 de setembre de 2020.  
 
 
 
3. “Ordinació de modificació de l’Ordinació del Comú de Canillo d’Organització i 
funcionament dels Comuns, del 24 de Novembre de 2011, 
Us demanem poder exposar la nostre opinió, com a Consellers de Comú de Canillo, i 
així, abans de la proposta de modificació de l’Ordinació, plantejar i argumentar amb un 
debat sobre les necessitats d’assistències físiques i/o telemàtiques, a les sessions dels 
Consells de Comú”. 
 
 
L’Hble. Sr. Francesc Camp comenta que pel que fa a aquest punt, començaran pel punt 
preliminar al 3.1, entrat per carta a demanda dels membres de la minoria. Sobre el punt que 
ha passat a ésser el 3.1 de la modificació de l’Ordinació de funcionament del Comú, el que es 
demana des de la minoria es poder fer constar la seva opinió com a consellers del Comú de 
Canillo i així, abans de la proposta d’aprovació de la modificació, es plantejarà i argumentarà 
amb un debat sobre l’assistència física o telemàtica dels consellers als Consells de Comú. Dit 
això, el cònsol major cedeix la paraula a l’Hble. Sr. Torres i comenta que pot procedir amb la 
seva intervenció i/o posicionament, i després procediran a sotmetre el corresponent punt de 
l’Ordre del Dia a la seva votació. 

L’Hble. Sr. Torres comenta que procedirà al seu posicionament al respecte, el qual ja ha 
manifestat en vàries ocasions. Diu que a l’inici de la pandèmia es van fer tots els Consells de 
manera telemàtica i ningú es va oposar, ja que la situació i la necessitat ho requeria, i era el 
que tocava. Dit això, els membres de la minoria sempre han estat d’acord. Comenta que quan 
ells han assistit a les sessions de Consell de Comú de manera presencial, d’altres consellers 
no ho han fet i que, històricament, això no havia passat mai. No obstant, no passa res. El que 
els membres de la minoria demanen, ja que en els darrers dos o tres últims Consells s’han 
trobat en aquesta situació, i el cònsol major els hi va dir que si no hi estaven d’acord que ho 
diguessin, que si la majoria de consellers hi són presents, aquell que no hi assisteixi doncs no 
hi és i no fa falta que es connecti telemàticament. Les raons per les quals no hi seran estaran 
motivades i justificades, no hi entraran, però sense aquella persona puntual també es pot 
continuar fent Consell. I demanen que es faci com històricament s’ha fet, és a dir, els Consells 
han de ser presencials, i si hi ha una pandèmia, s’actuarà en conseqüència, i si no, qui no hi 
és present no hi és. Un dia li pot passar a vostè, referint-se al cònsol major, un altre li pot 
passar amb ell mateix i un altre li pot passar a un altre conseller. Es reitera en què només 
demanen que se sigui present a la Sessió i aquell que no pugui pels motius que siguin, doncs 
no hi és present. Aquesta és la consideració al respecte. 
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L’Hble. Sra. Cabot afegeix que se’ls hi ha “tatxat” en diferents ocasions que l’evolució en la 
tecnologia és el futur, és la necessitat del progrés, i la necessitat telemàticament per poder 
seguir des d’ara. Consideren i volen reflectir clarament que és la necessitat de veure a les 
persones, el cara a cara, i la necessitat d’utilitzar Casa Comuna, que és la casa de tots i 
aquesta sala que ocupen ara mateix és la sala de Consell de la parròquia de Canillo. Pensen 
que és quelcom que no es pot trencar, s’ha vingut fent generacions darrera de generacions i 
la voluntat, com a mínim, dels membres de la minoria és que consideren i pensen que no es 
pot dir ara nosaltres, referint-se a la majoria, tenint la potestat que ara es faran els Consells 
per streeming i funciona. Quan es fa per pantalla, no està funcionant, no es veu la cara de les 
persones i al Consell de l’1 d’abril va ser molt dur quan es parlava i tothom estava amb la 
imatge tancada, no es veu a ningú. És tot plegat molt fred, no hi ha la part social i humana 
necessària que fa falta per poder parlar i debatre per arribar a acords, o com a mínim per a 
matisar coses. La pantalla dona molta fredor i els membres de la minoria volen proximitat, com 
es vol amb tots els ciutadans i amb tota la gent que forma part d’aquesta societat, que és 
Canillo. Doncs, el que demanen és que no es permeti que s’arribi al punt en què se celebrin 
els Consells telemàticament per comoditat, perquè la comoditat és una cosa i les obligacions 
són una altra i ells entenen que pot faltar gent a les Comissions i no passar res, però si algú 
marxa de vacances i diu que es connecta perquè hi ha Consell de Comú, troben que no 
procedeix. Perquè si algú és l’exemple que es troba de vacances, doncs es troba de vacances 
i no passa res. Per tant, si el que volen és que als Consells de Comú tothom hi sigui present 
perquè no se’ls hi escapi res, troben que no és la millor via de fer-ho. La via és el diàleg, el 
debat i poder arribar a acords per millorar el benestar de la parròquia de Canillo. 

L’Hble. Sr. Francesc Camp diu que li dona la sensació que han realitzat unes modificacions 
del Reglament que no les han entès o no les han volgut entendre o les volen tergiversar, 
perquè en cap moment estan dient a les modificacions quan, com i de quina forma es faran 
les sessions de Consell de Comú. És molt lluny de la realitat del que diuen aquestes 
modificacions. Aquesta modificació el que diu, i d’una manera molt resumida, és que de 
manera excepcional un conseller de Comú, per motius de malaltia, com la pandèmia 
actualment, o a la vegada perquè es troba fora d’Andorra, i també per d’altres motius que 
evidentment s’hauran de validar pel cònsol major, se li permeti assistir telemàticament de 
forma puntual a una sessió de Consell de Comú. Per tant, no s’està deixant la porta oberta a 
que a partir d’ara si volguessin tots els Consells de Comú es fessin de manera telemàtica. I 
també el que diu aquesta modificació de Reglament molt clarament és que només en 
situacions excepcionals, i valorades pel cònsol major de Canillo, es poden fer reunions de 
sessions de Consell de Comú de forma telemàtica. Finalment un cònsol major, i evidentment 
també un cònsol menor, s’entén que són persones que s’han posat al capdavant d’un Comú 
a través d’unes eleccions perquè es considera que són responsables i que tenen els criteris, 
com per d’altres problemes que hi pugui haver excepcionals de la parròquia, per prendre 
decisions, i en situacions de crisi, el que es troba al capdavant és qui ha de prendre en algun 
moment una decisió important. Evidentment amb un context excepcional i que pot ser molt 
variat, des d’una pandèmia fins a un problema de riscos naturals, etc., està clar que qui 
prendrà la decisió serà el cònsol però sempre portant-lo al terreny de l’excepcionalitat, tal com 
diu el present Reglament. No hi ha cap debat, no es pot anar més lluny, comenta que 
comparteix tot el que ha dit l’Hble. Sra. Cabot pel que fa al cara a cara, la relació humana i la 
presència és molt millor que parlar-se per mitjà de pantalles, i evidentment tot el que s’ha 
comentat aquí no va en detriment al que ha comentat la consellera Cabot. Al contrari, ja que 
el màxim de vegades possible, i que serà la majoria dels consellers de Comú, estaran presents 
físicament al Consell de Comú. El que no es permetrà és que freqüentment, i pel motiu que 
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sigui, un Conseller de Comú no es presenti a un Consell de Comú, però s’ha d’entendre que 
els membres de la minoria al·leguen a la història de la parròquia, i que no s’han de tocar les 
bones pràctiques que hi ha hagut des de sempre. Al final, el que es vol i entenen els membres 
de la majoria, més enllà que sigui un tema històric estar presents, és que s’ha de permetre 
fomentar el debat i la participació dins del Consell de Comú. Fomentar que si algun conseller 
no pot estar present, pugui exposar la seva opinió, i a vegades així el president d’una Comissió 
pugui explicar o defensar davant del Consell de Comú un projecte seu, i si no ho pot fer 
presencialment, que ho pugui fer per mitjà d’eines telemàtiques. Està clar que la història no 
va en detriment de l’evolució i de les novetats a nivell tecnològic, i ara més que mai, amb 
aquests sis mesos de pandèmia, s’ha demostrat que aquesta tecnologia ha anat millorant, 
cada vegada és més fàcil compartir debats, projectes, presentar diferents tasques a través 
dels mitjans telemàtics. Tot ha millorat en aquests darrers 6 mesos, el sistema que tenen al 
Comú també és molt més àgil que el que tenien fa 3-4 mesos, les plataformes han millorat. 
Per tant, al que no es pot renunciar és a facilitar la tasca de tots els consellers de Comú, també 
els de la minoria, perquè potser algun dia puntual tots es poden trobar que tenen una sessió 
de Consell i, pel motiu que sigui, no es troben a Andorra i no poden assistir presencialment. 
Per aquest motiu, potser és una eina que els hi faciliti encara més la feina als membres de la 
minoria per poder fer oposició sense estar físicament present a la Sala de Consell. I per 
finalitzar, conclou la seva exposició dient que li costa molt d’entendre el posicionament dels 
membres de la minoria al respecte.  

L’Hble. Sra. Cabot fa un matís, amb el permís del Sr. Cònsol, dient que aquesta Ordinació de 
Reglament de funcionament, va ser aprovada pels 7 comuns d’Andorra en el seu dia i per 
aquest motiu els hi hagués agradat un acord de tots 7 plegats, per tal d’introduir una millora 
com s’està dient. Ja que, en l’aprovació d’aquell Reglament, la Sra. Cabot diu ser-hi present i 
van tenir una gran feina per arribar a un consens, ja que tenien a sobre de la taula una 
Ordinació que havia d’afectar per igual a tots els Comuns. No obstant, veuen que els membres 
de la majoria van molt més ràpid i passen pel davant de la resta dels Comuns per tal de ser 
els primers, amb canvis i millores que consideren necessàries. De tota manera, hi ha un punt 
que considera fora de lloc, que és que a un conseller se li permeti o no l’assistència telemàtica, 
ja que tots els consellers tenen dret a assistir a un Consell de Comú sigui presencial o 
telemàtic, i per aquest motiu demana de poder modificar aquest punt, que sigui un criteri molt 
més clar i que no sigui a criteri del cònsol l’aprovació d’assistir o no a un Consell, al trobar-se 
un conseller fora, segons el que aquest atribueixi o digui per poder participar o no en una 
sessió.  

El cònsol major aclareix que a la modificació del Reglament ja hi figuren a l’apartat núm. 2, de 
l’Article 25 bis, unes circumstàncies concretes (a, b i c) a les quals es pot acollir un conseller 
en cas que no pugui assistir a un Consell i vulgui fer-ho de manera telemàtica. No obstant, hi 
ha un altre apartat, concretament el d), que diu que si hi ha alguna altra casuística és a criteri 
del cònsol la decisió, que és el que acaba de dir. Però això no vol dir que és sempre a criteri 
del cònsol. Si els membres de la minoria consideren que es pot afegir una altra casuística, a 
banda de les esmentades anteriorment (a, b i c), no hi ha cap problema, serà benvinguda, 
però als membres de la majoria no se’ls hi va acudir cap més. I per això es posa aquest apartat 
d) perquè ara mateix no en saben d’altres motius, però segur que en sorgeix algun altre i es 
podrà acollir dintre d’aquest apartat més ampli. I pel que fa a què sigui el cònsol qui valori 
l’assistència o no telemàtica d’un conseller, es pot entendre que és totalment legítim i 
entenedor. És factible afegir aquest apartat d), perquè si no es tancaran la porta, potser, amb 
algun altre motiu que pugui justificar la no assistència presencial al Consell de Comú d’un 
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conseller, i si no es fa constar aquest punt no es podria permetre cap altra casuística que no 
fossin les contemplades en les ja esmentades. I finalment diu que és el que respon a l’article 
25 bis i insisteix en què si els membres de la minoria consideren que es pot afegir algun altre 
punt, s’afegirà, no és cap impediment.  

L’Hble Sr. Torres diu que el punt d) és el que culmina tot, ja que diu “ qualsevol altre motiu 
personal”, això ho abarca tot. 

El cònsol major diu que el cònsol ho decideix. 

L’Hble Sr. Albert Torres comenta que els Consells de Comú s’han de fer presencials, que els 
membres de la minoria poden entendre que, salvat la situació que s’ha viscut o d’altra situació 
hipotètica que pot tenir la seva excepcionalitat i que evidentment s’han prestat en col·laborar 
i es continuaran prestant, es poden fer telemàtics però que, per una altra banda, les habituals 
sessions de Consell de Comú, i salvat que no hi hagi un motiu de pandèmia o d’altra raó 
excepcional, sigui qui sigui, no s’ha de poder assistir electrònicament si la resta de consellers 
es troben en una sessió de Consell de Comú de manera presencial.  

El cònsol menor demana la paraula i comenta que només vol afegir que des de que ell està 
present en la Corporació s’ha estat lluitant en la modernització de tota l’Administració. 
Comenta que s’ha fet referència a un Reglament que es va consensuar amb tots els Comuns. 
A data d’avui, els Comuns els seus reglaments els tenen adaptats a la seva casuística i a les 
seves necessitats, és a dir, el Reglament de funcionament que té el Comú de Canillo no és el 
mateix que el del Comú d’Encamp, d’Ordino, d’Andorra etc. En aquest aspecte, el Comú de 
Canillo està fent un pas més de transparència i d’adaptació a les noves tecnologies, tal i com 
s’ha estat fent en aquests darrers anys. És el primer Comú que ha adoptat aquesta mesura, 
segur, però també segur que no serà l’únic. A partir d’ara, segur que d’altres Comuns ho 
estaran adaptant perquè s’han adonat que és un sistema que està funcionant, dona unes 
possibilitats i una transparència a tots els actes de Consell de Comú. S’ha d’entendre que fer 
un acte via telemàtica, com pot ser una sessió de Consell de Comú, és un acte d’obertura 
perquè la gent pugui participar en aquesta modalitat i també és un acte democràtic. Quan un 
ha estat elegit pel poble, aquest senyor ha de poder participar si està confinat, si té un 
impediment perquè s’ha trencat una cama, o perquè s’està fent càrrec d’un familiar que està 
malalt, o d’altres impediments com comentava anteriorment el Sr. Cònsol, i que estiguin 
correctament motivats i justificats. Alhora, pot arribar a assistir a una Comissió, a una Junta 
de Govern o a un Consell de Comú per via telemàtica. I com ja s’ha comentat anteriorment, la 
història s’adapta al progrés, el que no poden pretendre és quedar-se 30 anys enrere. A data 
d’avui, es pot confirmar que mitjançant la seu electrònica s’han rebut 1.627 pagaments en 
format electrònic. Pel mateix criteri que exposen, tampoc s’haurien d’acceptar els pagaments 
per via telemàtica, per vostès hauria de venir tothom a Tràmits de Casa Comuna a realitzar 
els pagaments en efectiu, tal i com es feia abans. Al llarg dels anys, s’ha passat de l’efectiu a 
les transferències, als xecs, a les targetes bancàries, al pagament online per targeta i 
pagaments per PayPal. El Comú de Canillo també és l’únic Comú que té la modalitat PayPal, 
i considerem que sempre s’està intentant avançar i adaptar-se a les noves tecnologies ja que 
és quelcom de bo, i aquest sistema de realitzar les sessions de manera telemàtica és una eina 
que s’ha d’aprofitar, donant l’oportunitat a tots plegats per expressar-se i val a dir que 
l’acceptació per part del públic és molt bona. Es reitera en què a data d’avui hi ha 1.627 
pagaments realitzats, 250 tràmits realitzats online, on la gent no s’ha hagut de desplaçar al 
Comú per a tramitar-los i que no han suposat cap despesa al Comú, ja que s’han fet mitjançant 
la plataforma digital. Per tant, i per finalitzar, conclou dient que ell és un ferm defensor de les 
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noves tecnologies i entén que és un acte democràtic que la persona que ha estat elegida 
pugui estar present sigui pel mitjà que sigui a les sessions de Consell de Comú. 

L’Hble. Sr. Torres demana la paraula, per al·lusions, i comenta que el que s’ha dit que no es 
pot tornar fa 30 anys enrere, els membres de la minoria tampoc ho volen. 

El cònsol menor diu que no ha dit tornar sinó que s’hi quedin 30 anys enrere.  

L’Hble. Sr. Torres diu que els membres de la minoria no volen tornar enrere fa 30 anys, ni fer 
el que es feia aleshores. Però el que és evident i el que han manifestat avui és que els Consells 
de Comú volen que se celebrin a Casa Comuna i creuen que ha quedat ben clara quina és la 
seva postura. El que no volen és que uns consellers assisteixin de manera presencial i d’altres 
telemàticament, i a més a més quan a l’apartat d), que ja s’ha comentat anteriorment, hi posa 
que qualsevol altre impediment personal que és a valorar, però aquest darrer supòsit obre la 
porta a tot. Per tant, s’entén que els Consells de Comú s’han de fer presencials i no hi ha una 
“raó electrònica” que justifiqui que es poden fer per via electrònica. I si això s’ha d’entendre 
des d’un punt de vista democràtic, no ho comparteixen. És a dir, al Consell General no s’ha 
fet ni un sol Consell amb presència dels consellers generals de manera telemàtica i és una 
institució que en teoria està per sobre del Comú de Canillo. 

El cònsol major diu que no comparteix les paraules de l’Hble. Sr. Torres. 

L’Hble. Sr. Torres puntualitza que parla pel que fa a la pandèmia. 

L’Hble. Sr. Francesc Camp matisa que hi ha el poder legislatiu i el poder executiu. El poder 
legislatiu és el Consell General i l’executiu el Govern i els Comuns, que no es barregin els 
termes. No està ni un per sobre de l’altre, ni un per sota de l’altre. Són diferents poders i les 
competències estan ben delimitades, que resti clar. 

L’Hble. Sr. Torres comenta que ell parla del Consell General, que en teoria està per damunt 
del Consell de Comú.  

El cònsol major diu que no és així, però que no és motiu del debat i que no s’entrarà en aquest 
debat.  

L’Hble. Sra. Cabot comenta que, si li permeten, vol comentar que el cònsol menor sempre 
està parlant de transparència i, doncs, li agradaria veure que els Consells de Comú es 
retransmetin per la Web el més aviat possible, i així tot el poble i tota la ciutadania veurà els 
Consells, no només la premsa i els consellers de Comú.  

El cònsol menor diu que ja s’està fent. 

L’Hble. Sra. Cabot comenta que si és així perfecte, que fa mig any enrere no es feia. Primera 
notícia, perquè no tenien constància que s’estiguessin fent per mitjà de la web. Alhora, afegeix 
que s’està parlant també sempre de les noves tecnologies i que troba molt bé que el cònsol 
menor sigui un ferm defensor. No obstant, els hi dona la sensació que quan parla i es refereix 
als membres de la minoria, aquests estiguin a anys llum d’aquestes tecnologies, i vol deixar 
clar que ella personalment està connectada i té un ordinador al davant, i que potser té la 
mateixa experiència o més en connexions electròniques que el cònsol menor. Per tant, xxxxxx 
(no es pot transcriure una petita part de la intervenció de l’Hble. Sra. Dolors Cabot, ja que va 
haver-hi un tall de connexió), però fins a un cert punt també. Perquè els membres de la minoria 
també estan en una constant fase d’adaptació davant les noves tecnologies. No es troben a 
l’edat de pedra, estan al segle XXI i s’han adaptat a funcionar d’aquesta manera. El que s’està 
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dient, pel que fa a la celebració de les sessions de Consell de Comú telemàtiques, és que es 
puguin fer com a una excepció però que no sigui l’habitual com es pretén. Perquè una cosa 
és que a través d’aquest mitjà s’acabin fent habituals. Simplement és aquesta la reflexió. I 
també demanen que es tingui en compte que a principis de la pandèmia  van aprovar una 
Ordinació en la qual se li donava potestat al Sr. Cònsol per poder fer les connexions a través 
d’streeming, per poder treballar i per poder fer els Consells de Comú. No s’hi van oposar en 
cap moment, al contrari, van votar a favor i van donar el seu suport, per tant ells estan a la 
disposició de fer el màxim d’esforços. I democràticament és: que els consellers estiguin 
pendents dels Consells de Comú i s’hi desplacin in situ, a Casa Comuna, a fer els Consells 
de Comú. Això és democràtic, perquè és on es representa a tot el poble, en un lloc. A casa de 
qualsevol conseller pot semblar que s’està molt còmode però no s’està en el lloc que s’ha 
d’estar. A partir d’aquí, si la voluntat és que realment els Consells siguin de manera 
excepcional telemàtics, es pot entendre. També els hi agradaria que fessin menció en l’apartat 
d) de l’Ordinació als riscos naturals, com ha fet referència anteriorment el cònsol major, com 
poden ser aiguats o altres esdeveniments que no estiguin lligats amb la pandèmia en sí, i que 
no siguin una excepcionalitat molt corrent que es pugui canviar de dia i es digui: “bé, com ja 
està tot muntat per fer-ho per streeming i a tothom ja li està bé, que es faci”. La voluntat és 
aquesta, que resti molt clar quan s’utilitza aquesta millora, si es pot dir millora dins de les 
sessions de Consell de Comú. 

El cònsol menor contesta per al·lusions a l’Hble. Sra. Cabot que no tergiversi les seves 
paraules, perquè ell no ha dit mai el que vostè ha dit. Només he dit que per ser una societat i 
un Comú modern, la història sempre s’ha adaptat al futur i és el que s’està fent. I per una altra 
banda, que totes les noves tecnologies que tenim al Comú estan enfocades a la transparència 
i a la democràcia. “I la democràcia, Sra. Cabot, és poder-se expressar”. Dir que una persona 
no es podrà expressar per un mitjà telemàtic en el sí del Consell de Comú, això és ser 
antidemocràtic. 

L’Hble. Sr. Torres diu que no comparteixen el mateix concepte de democràcia i pel que fa al 
tema d’excepcionalitat o no, de moment, si no recorda malament, com a mínim s’han fet dos 
Consells, que li sembla que més bé han estat tres consells, que hi havia alguna persona que 
estava connectada telemàticament. Per aquest motiu, no saben si realment se’n pot parlar 
d’una excepcionalitat en aquests darrers Consells. Es reiteren de manera contundent en què 
els Consells han de ser presencials, salvat excepcionalitats que ja s’han viscut, com ja s’ha 
dit anteriorment. 

El cònsol major comenta que encara es troben es una situació de pandèmia i d’excepcionalitat, 
no es troben en una situació normal. No recorda si han estat dos, tres… Consells realitzats 
telemàticament, però hi eren i continuen sent en una situació d’excepció, i que no es vulgui 
portar a un altre terreny que no toca dient que ara ja s’han fet molts Consells en aquesta 
modalitat. 

L’Hble. Sr. Torres diu que en l’últim Consell i els darrers hi havia consellers connectats i 
d’altres estaven presents a la Sala del Consell. 

 

El cònsol major conclou el debat dient que les posicions han quedat molt clares entre els 
membres de la majoria i la minoria, i es dona per tancada la demanda realitzada pels membres 
de la minoria de debatre aquest assumpte en Consell. 
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L’Hble. Francesc Camp dona pas al punt 3.1 de l’Ordre del Dia. 

 

 

3.1. Ordinació de modificació de l’Ordinació d’organització i funcionament dels Comuns 
del 24 de novembre de 2011. 
 

El cònsol major comenta que amb el debat que s’ha mantingut, s’han vist clarament les 
respectives posicions i s’ha exposat amb suficients arguments que és el es pretén amb 
aquesta modificació del Reglament i quines modificacions s’han fet. Comenta que no sap si 
val la pena continuar amb el debat o si es passa a la votació. 

L’Hble. Sra. Cabot diu que els membres de la minoria voten en contra de la proposta. 

S’aprova la proposta d’Ordinació de modificació de l’Ordinació d’organització i funcionament 
dels Comuns del 24 de novembre de 2011 per majoria, amb 8 vots a favor i 2 vots en contra. 
 

Seguidament es transcriu el contingut de l’Ordinació que es publicarà al Butlletí Oficial 
d’Andorra: 

 

 

-Ordinació- 

Ordinació del 8-10-2020 de modificació de l’Ordinació del Comú de Canillo d’organització i 
funcionament dels Comuns, del 24 de novembre de 2011. 

Exposició de motius. 

Vista la Llei qualificada de delimitació de competències dels Comuns, del 4 de novembre de 1993, i 
posteriors modificacions, en especial l’article 4.14. que reconeix la competència d’organització 
institucional dels seus òrgans, formes i procediments d’actuació dins del marc assenyalat per la 
Constitució, la Llei, i els usos i costums; 

Vista l’Ordinació del Comú de Canillo d’organització i funcionament dels Comuns, del 24 de novembre 
de 2011; 

Que, arran de la situació d’emergència sanitària causada per la pandèmia del SARS-CoV-2, s’ha 
constatat que a l’Ordinació no existeix previsió de celebració del Consell de Comú, de la Junta de 
Govern o de les Comissions, o la participació als mateixos dels consellers, per mitjà de 
videoconferència; situació que va ser regulada, d’acord amb la situació, mitjançant la Llei 5/2020 del 18 
d’abril, de noves mesures excepcionals i urgents per la situació d’emergència sanitària causada per la 
pandèmia del SARS-CoV-2. 

Que, d’altra banda, l’evolució dels actuals mitjans de comunicació audiovisuals permet la comunicació 
bidireccional i simultània de la imatge i el so, la interacció visual i verbal; així com la identitat de les 
persones que participin amb aquest mitjà. 
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Que, als efectes de preveure futures situacions excepcionals o d’impossibilitat material de celebració 
dels Consells de Comú, de les Juntes de Govern i de les Comissions de manera presencial, o 
d’impossibilitat concreta de participació d’algun conseller a les sessions, procedeix regular aquestes 
situacions als efectes de garantir el funcionament de dits organismes de la Corporació comunal i, a la 
vegada, garantir el dret i deure de participació dels consellers als mateixos. 

La modificació comporta l’addició d’un nou article 25 bis i la modificació dels articles 13, 14, 26 i 28 de 
l’Ordinació del Comú de Canillo d’organització i funcionament dels Comuns, del 24 de novembre de 
2011. 

Ateses les consideracions esmentades, el Consell del Comú, en la seva sessió de data 7 d’octubre de 
2020, ha aprovat la següent 

Ordinació del 8 d’octubre de 2020 de modificació de l’Ordinació del Comú de Canillo d’organització i 
funcionament dels Comuns, del 24 de novembre de 2011, amb el contingut següent: 

Article primer. 

S’addiciona a l’Ordinació del Comú de Canillo d’organització i funcionament dels Comuns un nou article 
25 bis, amb el següent redactat: 

“Article 25 bis. Assistència, participació i votació per videoconferència. 

1. Excepcionalment, i en els supòsits que es diran, els consellers de Comú poden assistir, participar i 
votar en les sessions de Consell de Comú per mitjà de videoconferència, o un altre sistema similar, 
d’acord amb els preceptes de la present Ordinació; sempre que el sistema emprat permeti la 
comunicació bidireccional i simultània de la imatge i el so, i la interacció visual i verbal entre la sala del 
Consell i el conseller que no s’hi trobi present. 

2. Podran participar en les sessions de Consell de Comú amb aquest sistema, exclusivament, aquells 
consellers que no puguin assistir presencialment al Consell de Comú pels següents motius: 

a) Malaltia o situació mèdica que impedeixi o aconselli no desplaçar-se. 

b) Confinament o aïllament per motius mèdics o sanitaris. 

c) Absència del territori del Principat d’Andorra. 

d) Qualsevol altre impediment d’assistència presencial. 

En el supòsit d) dels anteriorment detallats, és competència del cònsol major valorar el motiu i acceptar 
o rebutjar la participació per mitjà de videoconferència. 

3. El conseller afectat per un impediment d’assistència haurà de comunicar la situació a la secretària 
general del Comú, amb una anticipació de 24 hores abans de la celebració del Consell. 

4.- Quan es produeixi la participació per mitjà de videoconferència o altre sistema similar, el secretari 
general del Comú acredita prèviament la identitat del conseller que intervingui amb aquest sistema, per 
coneixement personal o per qualsevol altre mitjà idoni. 

5. En situacions excepcionals i a criteri del cònsol major, pot acordar-se motivadament la celebració del 
Consell de Comú amb assistència de tots els consellers per videoconferència, havent-se de complir les 
condicions i formalitats establertes als punts 1 i 4 del present article i gravar-se la sessió íntegrament. 
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En aquest cas, a efectes de la preceptiva publicitat que prescriu l’article 24.3 de la present Ordinació 
respecte les sessions del Consell de Comú, s’haurà de publicar el text íntegre de l’acta de cada sessió 
de Consell de Comú, celebrada amb aquest sistema, a la web del Comú de Canillo, per tal que pugui 
ser consultada per qualsevol ciutadà; així com facilitar l’accés a la gravació de la sessió de Consell de 
Comú pel mitjà que s’escaigui i sota petició. 

Article segon. 

S’addiciona a l’article 13 de l’Ordinació del Comú de Canillo d’organització i funcionament dels Comuns, 
un nou punt 6, amb el següent redactat: 

“6.- En situacions excepcionals i a criteri del cònsol major, la Junta de Govern pot celebrar-se amb 
assistència en part o en la totalitat dels seus membres per videoconferència, amb les condicions 
establertes a l’article 25 bis.” 

Article tercer. 

S’addiciona a l’article 14 de l’Ordinació del Comú de Canillo d’organització i funcionament dels Comuns, 
un nou punt 5, amb el següent redactat: 

“5.- En situacions excepcionals i a criteri del cònsol major, les Comissions poden celebrar-se amb 
assistència en part o en la totalitat dels seus membres per videoconferència, amb les condicions 
establertes a l’article 25 bis.” 

Article quart. 

Es modifica l’epígraf c) del punt 2 de l’article 26 de l’Ordinació del Comú de Canillo d’organització i 
funcionament dels Comuns, que queda amb el següent redactat: 

“c) La llista dels consellers presents o assistents per videoconferència, d’acord amb l’article 25 bis.”  

Article cinquè. 

Es modifica el punt 1 de l’article 28 de l’Ordinació del Comú de Canillo d’organització i funcionament 
dels Comuns, que queda amb el següent redactat: 

“1. Els consellers han d’assistir a les sessions del Consell de Comú i, si en són membres, a les sessions 
de la Junta de Govern i de les diferents Comissions (presencialment o per videoconferència en els 
casos previstos). Els consellers absents s’excusen davant del cònsol major o del president de la 
comissió de la qual formin part. Tanmateix, els consellers es poden fer substituir per un altre conseller 
en les sessions de les Comissions de què formin part, per simple manifestació verbal al president.” 

Disposició final 

Aquesta Ordinació entrarà en vigor el mateix dia de ser publicada al Butlletí Oficial del Principat 

d’Andorra. 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i efectes. 

Canillo, 8 d’octubre de 2020 
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4. Aprovar les bases per a l’atorgament de les subvencions de caràcter sociocultural, 
esportiu, benèfic i de lleure del comú de Canillo. 
 
Els crèdits pressupostaris als quals s'imputen les subvencions són: 
 
• 2020-505-23100-482700-6510 SUBVENCIONS GENT GRAN 
• 2020-405-34100-482100-6510 CLUBS I ENTITATS ESPORTIVES 
 
I convocar públicament l’edicte referent al període de presentació de sol·licituds per a 
subvencions de caràcter sociocultural, esportiu, benèfic i de lleure, en compliment del 
que disposa l’Ordinació d'atorgament de subvencions a activitats socioculturals, 
esportives, benèfiques i de lleure, de data 21-3-2002. 
 
 
 
El cònsol major cedeix la paraula a l’Hble. Sra. Anna Palmitjavila, presidenta de la Comissió 
de Joventut d’Esports, la qual dona lectura a les bases reguladores de les subvencions de 
caràcter sociocultural, esportiu, benèfic i de lleure i menciona els crèdits pressupostaris als 
quals s’imputen les subvencions que són: 2020-505-23100-482700-6510, Subvencions Gent 
gran i també s’inclouen les socials i el 2020-405-34100-482100-6510, Clubs i entitats 
esportives. 
 
El cònsol major demana si hi ha alguna observació a realitzar al respecte. 
 
L’Hble Sra. Cabot demana si les bases han variat, ja que s’ha fet referència en les mateixes a 
la Covid. 
 
El cònsol major aclareix que les bases no s’han canviat, però el que sí que es mirarà, i tal com 
ha comentat l’Hble. Sra. Palmitjavila en la lectura de les bases, és que aquest any s’han donat 
unes subvencions a unes determinades associacions i potser que amb el confinament hi hagi 
partides que no s’hagin utilitzat. Que una vegada els hi presentin els comptes d’enguany, els 
revisaran, i resta clar que per a l’atorgament de la subvenció de cara a l’any vinent el que es 
tindrà en compte és el que no s’ha gastat enguany, és a dir, no se’ls hi donarà l’habitual de 
cada any sinó el que pertocaria tenint en compte que hi ha uns diners que no se’ls han gastat 
i que evidentment es poden utilitzar per a l’any vinent. Es farà aquesta diferenciació. 
 
S’aprova la proposta per assentiment. 
 
Seguidament es transcriuen les bases reguladores i alhora l’Edicte que es publicarà al BOPA: 
 

Bases reguladores de les subvencions de caràcter sociocultural, esportiu, benèfic i de lleure 
del Comú de Canillo 

 

- Objecte: subvencions de caràcter sociocultural, esportiu, benèfic i de lleure; amb preeminència 
d'aquelles que tinguin la seva seu social, realitzin l'activitat subvencionada o promocionin de forma 
directa o indirecta la parròquia de Canillo. 

- Concurrència: no competitiva. 

- Tipus: subvenció econòmica anual; subvenció total o parcial d'una activitat puntual, esportiva, cultural, 
benèfica o de lleure; subvenció en hores d'utilització de les instal·lacions comunals. 
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- Requisits documentals i justificatius: els detallats a l’article 10 de l’Ordinació. Addicionalment, i en 
els casos d’entitats que hagin rebut subvenció del Comú de Canillo en l’anterior convocatòria, cal 
adjuntar el tancament comptable de l’any anterior. 

- Criteris de valoració: discrecional segons tipus, documentació justificativa i finalitat de la subvenció 
interessada.  Es valora especialment, a través dels projectes i memòries d’activitat presentades, 
l’impacte positiu i l’abast que l’activitat projectada té en els àmbits esportius, culturals, socials i de lleure 
de la parròquia de Canillo.  

- Percentatge màxim respecte el cost de l’activitat: 75%.  En cap cas l’import de la subvenció no 
podrà superar, aïlladament o en concurrència amb altres subvencions o ajuts, el cost global de l’activitat 
que desenvolupa el beneficiari. 

- Garanties a favor dels interessos públics: no s’exigeixen. 

- Termini per l’atorgament: màxim dos mesos des de la finalització del termini de presentació de 
sol·licituds. 

 

Vista la situació econòmica actual provocada per la pandèmia i la necessitat d’ajustar els pressupostos 
a les necessitats de la parròquia, el Comú de Canillo es reserva la facultat de compensar l’import a 
atorgar en aquesta convocatòria dels imports no utilitzats i/o insuficientment justificats en la seva 
aplicació en convocatòries anteriors, especialment en la de l’any 2020. Tot sempre dins dels límits de 
disponibilitat pressupostària. 

Es fa l’advertiment que els beneficiaris hauran de complir les obligacions que dimanen de l’Ordinació 
d’atorgament de subvencions a activitats socioculturals, esportives, benèfiques i de lleure del Comú de 
Canillo, especialment les de justificació en cas de requeriment. 

 
 
 
 

- Edicte – 
 

Edicte del 8-10-2020 pel qual s’aprova iniciar el període de presentació de sol·licituds per a 
subvencions de caràcter sociocultural, esportiu, benèfic i de lleure. 
 
El Comú de Canillo, en sessió de Consell de Comú de data 7 d’octubre de 2020, ha acordat iniciar el 
període de presentació de sol·licituds per a subvencions de caràcter sociocultural, esportiu, benèfic i 
de lleure, d’acord amb el que disposa l’Ordinació d’atorgament de subvencions a activitats 
socioculturals, esportives, benèfiques i de lleure d’aquest Comú (BOPA núm. 27, Any 14, de data 21 
de març de 2002), que es fixa a partir de l’endemà de la publicació d’aquest edicte al Butlletí Oficial. 
  
Les entitats o persones interessades poden retirar al Servei de Tràmits del Comú de Canillo les bases 
corresponents. 
 
El termini de presentació de les sol·licituds, per a les persones i/o entitats interessades, és a les 15 
hores del dia 30 de novembre de 2020 al Servei de Tràmits del Comú de Canillo.  
 
Cosa que es fa pública per a coneixement general. 
 
Canillo, 8 d’octubre de 2020 
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I atès que no hi ha més assumptes què tractar, el cònsol major dona per acabada la sessió a 
les 13.10 hores, de la qual s’estén aquesta acta per a la deguda constància de tot allò 
esdevingut. 
 
 
 
 
 
 
P.O. del Comú        
La secretària general    El cònsol major 
Meritxell Moya Delgado    Francesc Camp Torres 
 
 


